
Protokół nr II.24 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 16 maja 2024 r. 

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Irena Buzarewicz-Kowal otworzyła obrady o godzinie 1300 

w Starostwie Powiatowym w Międzyrzeczu. W chwili rozpoczęcia sesji na sali obecnych było 

17 radnych, w tym Starosta Bogusław Zaborowski i Wicestarosta Marcin Kułak, co 

stanowiło quorum. Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: Sekretarz Mirosław Leśny, 

Skarbnik Remigiusz Biłous oraz zaproszeni goście (lista obecności w załączeniu).  

Przewodnicząca Rady przypomniała, że obrady sesji są nagrywane i transmitowane 

bezpośrednio przez Internet oraz że nagranie obrad będzie udostępniane na stronie internetowej 

Powiatu, w Biuletynie Informacji Publicznej. Następnie przywitała zebranych. Poinformowała, 

że w obradach uczestniczy 17 radnych, co stanowi quorum, które jest niezbędne do 

prowadzenia obrad i umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji stałych Rady Powiatu, określenia 

zakresu ich działalności oraz składów osobowych (druk nr 6). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji rewizyjnej Rady Powiatu (druk nr 7). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Starosty Międzyrzeckiego (druk nr 8). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2024 r. (druk nr 9). 

7. Zapytania i interpelacje radnych. 

8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

9. Sprawozdanie Starosty i Skarbnika z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

10. Sprawy organizacyjne i korespondencja do Rady Powiatu. 

 

O głos poprosił radny Lesław Hołownia. Stwierdził, że I sesja Rady Powiatu nie została  

w sposób formalny przez Panią Przewodniczącą zamknięta. Powołał się na § 35 ust. 1 Statutu 

Powiatu Międzyrzeckiego, zgodnie z którym „po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący 

Rady Powiatu kończy sesję, wypowiadając formułę Zamykam…(kolejny numer) sesję Rady 

Powiatu”. Uważa, że to jest bardzo kluczowe oraz że otwarcie  

i zamknięcie sesji powoduje transparentność, przejrzystość obrad, natomiast niezamknięcie 

sesji sprawia, że uchwały nie są prawomocne i w każdej chwili mogą być zaskarżone. 

Sugerował że powinni to naprawić, ponieważ nie mogą procedować niezgodnie z prawem.  

Poprosił pana mecenasa oraz Prezydium Rady o zajęcie stanowiska w tej sprawie.  

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o wykładnię prawną Radcę Prawnego Łukasza Woźniaka.  

 

Radca prawny stwierdził, że nie ulega wątpliwości, że sesja z dnia 6 maja br. została 

zakończona, [ponieważ] nie została podjęta przez Radę Powiatu uchwała o przerwie  

w obradach. Nie zgodził się też, że uchwały obowiązują dopiero wtedy, gdy zostanie 

wypowiedziana formuła z § 35 Statutu Powiatu, gdyż zauważył, że zgodnie z treścią uchwał 

obowiązują one z dniem podjęcia. Uważa, że nawet jeżeli taka formuła nie została 

wypowiedziana, to jest to pewna niedoskonałość, ale zaznaczył, że to w żaden sposób nie 
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powoduje, że ta sesja trwa nadal i uchwały nie mają mocy wiążącej. Oświadczył, że nie zgadza 

się z interpretacją pana radnego. 

 

Radny Lesław Hołownia ad vocem zapewniał, że nie zależy mu na tym, żeby zakłócać obrady, 

natomiast uznał, że pan mecenas nie ma racji i w dalszym ciągu obstawał przy stanowisku, że 

sesja nie została zamknięta. Poprosił radnych o to, żeby zastanowili się, jak mają zamknąć sesję 

pierwszą, żeby otworzyć drugą. 

 

O godz. 1310 Przewodnicząca Rady ogłosiła 5-minutową przerwę w obradach. 

 

Obrady wznowiono o godzinie 1315. 

 

Po przerwie ponownie głos zabrał Radca Prawny. Powiedział, że podziela to stanowisko, które 

wyraził wcześniej, niemniej jednak przyznał, że pozwolił sobie jeszcze odsłuchać końcówkę 

sesji z 6 maja br. Zwrócił uwagę, że Przewodnicząca Rady zakończyła obrady słowami: 

„Dziękuję bardzo. Kończę I sesję”, dlatego w jego ocenie nie można utrzymywać, że ta sesja 

nie została zakończona i trwa nadal. Jeszcze raz zaznaczył, że nie zgadza się  

z wykładnią radnego Hołowni. Uznał, że nie ma żadnych przeszkód, żeby dzisiejsze obrady 

kontynuować. 

 

Obrady kontynuowano. 

 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy są propozycje zmian do porządku obrad. 

 

Proponowany porządek obrad przyjęto bez zmian.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji punktu 3 porządku obrad. Przypomniała, że 

zgodnie z art. 54 ust. 3 Statutu Powiatu radny może być członkiem nie więcej niż dwóch komisji 

stałych, w tym Komisji Rewizyjnej, a przewodniczącym - tylko jednej. Następnie, na podstawie 

art. 14 ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym, do poprowadzenia tej części obrad 

wyznaczyła Wiceprzewodniczącego Rady Tadeusza Jasionka.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Jasionek odczytał propozycje składów osobowych, 

kolejno: Komisji Infrastruktury Społecznej, Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, Komisji 

Budżetu i Infrastruktury Gospodarczej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

O godz. 1325 Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w celu ukonstytuowania się komisji 

stałych Rady Powiatu. 

 

O godz. 1405 Przewodnicząca Rady wznowiła obrady, ponownie przekazując prowadzenie 

obrad Wiceprzewodniczącemu Rady Tadeuszowi Jasionkowi. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Jasionek odczytał treść projektu uchwały  

w sprawie powołania komisji stałych Rady Powiatu, określenia zakresu ich działalności oraz 

składów osobowych. Jednocześnie poinformował, że do składu Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji nie została zgłoszona żadna kandydatura. 

 

Wobec braku uwag ze strony radnych Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Jasionek poddał 

projekt uchwały na druku nr 6 pod głosowanie. 
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W przeprowadzonym głosowaniu jawnym jednogłośnie (17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 

0 głosów „wstrzymujących”) podjęto uchwałę w sprawie powołania komisji stałych Rady 

Powiatu, określenia zakresu ich działalności oraz składów osobowych. Uchwała została 

zarejestrowana pod nr II.6.24. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Kolejno Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Jasionek odczytał treść projektu uchwały  

w sprawie powołania komisji rewizyjnej Rady Powiatu. Zapytał, czy są uwagi do projektu 

uchwały. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem uchwały w sprawie powołania 

komisji rewizyjnej Rady Powiatu opowiedziało się jednogłośnie 17 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod nr II.7.24. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

W punkcie 5 prowadzenie obrad sesji przejęła Przewodnicząca Rady. 

 

Oddała głos Skarbnikowi. 

 

Skarbnik odczytał treść projektu uchwały w sprawie wynagrodzenia Starosty 

Międzyrzeckiego wraz z uzasadnieniem. Wyjaśnił, że wysokość dodatku stażowego, który 

wynosi 15% wynagrodzenia zasadniczego, wynika z okresu zatrudnienia Pana Zaborowskiego, 

nie zaś z okresu prowadzenia przez niego działalności gospodarczej.   

 

Radny Robert Krzych zapytał, czy to proponowane wynagrodzenie to jest maksymalne 

wynagrodzenie przewidziane przepisami rozporządzenia. 

 

Skarbnik odpowiedział twierdząco. 

 

Radny Robert Krzych zauważył, że zatrudniając nową osobę na zupełnie nowym stanowisku, 

nigdy nie daje się pełnego wynagrodzenia, dopóki dana osoba na danym stanowisku się nie 

sprawdzi, nie wykaże, w związku z czym zawnioskował o ustalenie wynagrodzenia Pana 

Starosty na kwotę 9.225,00 zł, co stanowi 90 % tego maksymalnego wynagrodzenia. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek formalny radnego Roberta Krzycha. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym wniosek formalny zgłoszony przez radnego 

Roberta Krzycha został odrzucony (8 głosów „za”, 9 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących”). Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Następnie Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (9 głosów „za”, 8 głosów „przeciw”, 0 

głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie wynagrodzenia Starosty Międzyrzeckiego. 

Uchwała została zarejestrowana pod nr II.8.24. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 

nr 4 do protokołu. 

 

Kolejny punkt porządku obrad obejmował podjęcie uchwały w sprawie zmiany w uchwale 

budżetowej na 2024 r. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła Skarbnika o przedstawienie projektu uchwały na druku nr 9. 
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Skarbnik omówił projekt uchwały. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca Rady odczytała treść projektu uchwały.  

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała w sprawie zmiany w uchwale budżetowej 

na 2024 r. została podjęta (16 głosów „za”, 1 głos „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

Uchwała została zarejestrowana pod nr II.9.24. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu. 

 

O godz. 1445 posiedzenie opuścił radny Robert Krzych. Obecnych na sali obrad pozostało  

16 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że w dniu dzisiejszym otrzymała od radnego Roberta 

Krzycha interpelację w sprawie udzielenia informacji o sposobie zrealizowania wytycznych z 

kontroli NIK w Szpitalu Międzyrzeckim Sp. z o.o., a także zapytanie w związku z brakiem 

odpowiedzi na wniosek skierowany przez niego drogą mailową w dniu 7 lutego 2020 r. o dostęp 

do informacji publicznej w sprawie jeziora Głębokiego. Zapytanie dotyczyło również 

nieudzielenia radnemu minionej kadencji Krzysztofowi Marcowi dostępu do dokumentów 

wskazanych w piśmie kierowanym do Szpitala Międzyrzeckiego Sp. z o.o. w kwietniu 2023 r. 

Zapowiedziała, że oba te pisma zostaną przekazane w dniu dzisiejszym Staroście. 

 

Radny Mieczysław Kuryś zauważył, że w Zarządzie Powiatu jest osoba spoza Rady, Pan 

Andrzej Stroiński. Przypomniał, że na pierwszej sesji Pan Starosta mówił, że będzie to 

nieetatowy członek Zarządu. Zwrócił się zatem z pytaniem do Pana Stroińskiego, czy to 

oznacza, że pracuje jako wolontariusz, za darmo, czy jest inaczej, czy ma jakiś etat, bo jeżeli 

tak, to przyznał, że chciałby wiedzieć, ile kosztuje Powiat członek Zarządu, który jest spoza 

Rady. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła radnego Mieczysława Kurysia o złożenie swojego zapytania 

na piśmie. 

 

Radny Piotr Adamski zgłosił dwie interpelacje. Pierwsza z nich dotyczyła przyśpieszenia prac 

nad wykaszaniem poboczy dróg powiatowych, druga – dotacji/darowizny udzielonej przez 

Gminę Pszczew na rzecz Domu Pomocy Społecznej w Szarczu. Obie interpelacje złożył  

w formie pisemnej na ręce Przewodniczącej Rady. 

 

W okresie międzysesyjnym nie wpłynęły żadne odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

O godz. 1450 posiedzenie opuścił radny Piotr Barski. Obecnych na sali obrad pozostało 15 

radnych. 

Przewodnicząca Rady przekazała głos Staroście, a następnie Skarbnikowi. 

Starosta przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym 

od 6 do 16 maja br. Poinformował, że pierwsze posiedzenie Zarządu Powiatu odbyło się 8 maja 

br., podczas którego przyjęto projekty uchwał Rady Powiaty w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2024 r. Ponadto: udzielono pełnomocnictw radcom prawnym do 

reprezentowania Powiatu Międzyrzeckiego przed sądami powszechnymi wszystkich instancji  

w sprawach cywilnych oraz w sprawach dotyczących dochodzeń roszczeń od dłużników 
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Powiatu, zapoznano się z bieżącymi sprawami z zakresu działalności Zarządu Dróg 

Powiatowych w Międzyrzeczu obejmującymi plan inwestycyjny na 2024 r., a także  

z harmonogramem rozpoczętych prac przebudowy dróg powiatowych, dokonano wizji 

terenowej rozpoczętej budowy obwodnicy w msc. Trzciel, zaznajomiono się z bieżącymi 

sprawami z zakresu działalności Szpitala Międzyrzeckiego Sp. z o.o., w tym z budową 

Regionalnego Centrum Pediatrii, zapoznano się z rozpoczętą inwestycją przebudowy klatki 

schodowej, a także z planowaną budową boiska wielofunkcyjnego wraz z siłownią zewnętrzną 

przy Liceum Ogólnokształcącym w Międzyrzeczu, 14 maja br. uczestniczono w odbiorze 

technicznym przebudowy drogi ul. Marcinkowskiego w Międzyrzeczu, zaznajomiono się  

z problematyką wysychania jezior w woj. lubuskim, w tym jeziora Głębokiego, m.in. 

przeprowadzono wizję terenową, która pozwoliła zapoznać się z lokalizacją i problematyką 

przepustu na drodze S3. 

Skarbnik przedstawił informację o uchwałach budżetowych podjętych przez Zarząd  

w okresie międzysesyjnym.  

Pytań do Starosty i Skarbnika nie było. 

W sprawach organizacyjnych Przewodnicząca Rady przypomniała o konieczności składania 

oświadczeń majątkowych w terminie do dnia 6 czerwca br. oraz upoważnień do przekazywania 

diety radnego. Zachęciła do skorzystania z zaproszenia Dyrektora Domu Pomocy Społecznej 

w Jasieńcu do udziału w festynie rodzinnym, który odbędzie się w przyszłą sobotę. Dodała, że 

o terminie kolejnej sesji radni zostaną poinformowani drogą służbową na siedem dni przed 

rozpoczęciem obrad. 

 

Radna Zofia Plewa zgłosiła utworzenie z dniem dzisiejszym klubu „Koalicja Ziemi 

Międzyrzeckiej”, w skład którego wchodzą radni: Zofia Plewa, Tadeusz Jasionek, Marcin 

Kułak, Bogusław Zaborowski, Irena Buzarewicz-Kowal, Marian Sierpatowski, Elżbieta 

Sawicka i Dawid Cieloch. Dodała, że na przewodniczącego klubu wyznaczono radnego 

Tadeusza Jasionka. 

 

Radny Mieczysław Kuryś zapytał, czy nie ma możliwości wyznaczenia dokładnego terminu 

kolejnej sesji.  

 

Przewodnicząca Rady przyznała, że pewnych spraw nie jest w stanie przewidzieć. Ostatecznie 

zaproponowała termin 29 maja br., co do którego nie wniesiono zastrzeżeń. 

 

Porządek obrad został wyczerpany. 

 

Posiedzenie sesji zamknięto o godz. 1500. 

 

 Protokołowała Przewodnicząca Rady Powiatu 

  Irena Buzarewicz-Kowal 


